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O otázkách jazykové teorie a analýzy : Česká kniha o větě a textu (J. Š t ě pá n ,  Čas ve větě 
a textu -  I. Kolářová, 248). -  O slovosledu svěže a spolehlivě (L. U h l í řo v á ,  Knížka 
o slovosledu -  A. Svoboda, 249). -  Práce o porovnávacím studiu gramatiky češtiny 
a ukrajinštiny (J. F . A n d e r š ,  Tipologija prostich dieslivnich řečen u českij movi 
v zistavlenni z ukrajins’koho -  J. Kořenský, 167). — Člověk a jeho jazyk v sovětské 
jazykovědě (Roľ človečeskogo faktora v jazyke -  jazyk i kartina mira -  V. Straková, 71).
-  Nová mluvnice současné němčiny (J. Pově j  šil,  Mluvnice současné němčiny -  A. 
Šimečková, 164). -  Sborník statí z díla holandského lingvisty D. M. Bakkera (D. M. 
B a k k e r ,  De macht van het woord -  P. Pifha, 169). -  K pramenům latinské teorie 
řečnictví (J. T ř í ška ,  Pražská rétorika -  Rhetorica Pragensis -  /< Kraus, 167).

О вопросах теории и анализа языка : Чешская книга о предложении и тексте. -  О порядке слов 
оригинально и надежно. -  Работа о сопоставительном изучении грамматики чешского 
и украинского языков. — Человек и его язык в советском языкознании. — Новая грамматика 
современного немецкого языка. -  Сборник статей голландского лингвиста Д. М. Баккера.
-  К источникам латинской теории ораторского искусства.

Language theory and analysis : A  Czech book on sentence and text. -  About the word-order vividly 
and authentically. -  A work on the contrastive study of Czech and Ukrainian grammar. -  Man and his 
language in Soviet linguistics. -  A new grammar of present-day German. -  The collection of papers by 
the Dutch linguist D. M. Bakker. -  Ad fontes of the Latin theory of rhetoric.

O otázkách interdisciplinárních vztahů : Sociolingvistická kniha o čase při studiu cizího jazyka 
(Ch. von S t u t t e r h e i m ,  Temporalität in der Zweitsprache -  J. Štěpán, 162). — Monogra­
fie o komunikační relevanci (D . B l a k e m o r e ,  Semantic contraints on relevance -  J. 
Hoffmannová, 254). -  Monografie o nářečí a běžné mluvě na Příbramsku (J. J á n č á k o -  
vá,  Nářečí a běžná mluva na Příbramsku -  B. Dej mek, 73). -  Mezinárodní ročenka pro 
evropskou sociolingvistiku (Sociolinguistica. Internationales Jahrbuch für Europäische 
Soziolinguistik, eds. U. A m m o n  -  K. J.  M a t t h e i r -  P. H.  Ne ide  -  J. Nekvapil -  Ivo 
Vasiljev, 75).

О вопросах интердисциплинарных отношений: Социолингвистическая книга о времени при 
изучении иностранного языка. -  Монография о коммуникативной релевантности.
-  Монография о диалекте и о обиходной разговорной речи в области Пржибрами.
-  Международный ежегодник европейской социолингвистики.

Interdisciplinary relations : A  sociolinguistic book on temporality in the foreign language acquisition.
-  A monograph on relevance in communication. -  A monograph on dialect and everyday speech in 
the region round Příbram. — An international year book of the European sociolinguistics.

Organizace vědecké práce : Za Slavomírem Utěšeným (M. Komárek, 69). -  Za Štefanem 
Peciarem (J. Filipec, 68). -  К nedožitým sedmdesátinám Arnošta Lamprechta (R. 
Večerka, 66). -  К sedmdesátinám profesora Jána Horeckého (E. Hajičová, 160).
-  К osmdesátinám Františka Kopečného (E. Havlová, 64). -  Konference k 150. výročí 
narození Jana Gebauera (1988) (M. Homolková, 78). -  Mezinárodní zasedání o mluvené 
a psané komunikaci (1988) (I. Štorcová, 170). -  Konference o osobnosti a díle Karla 
Čapka (1988) ( J. Hoffmannová, 173). -  Americké sympozium o jazyce a prehistorii (1988) 
(V. Blažek, 251).

Организация научной работы: На память Славомира Утешеного. -  На память Штефана 
Пециара. — К семидесятилетию покойного Арношта Лампрехта. -  Профессору Яну Горецкому



семьдесят. -  Профессору Франтишеку Конечному восемьдесят. -  Конференция к 150_ой 
годовщине Яна Гебауэра. -  Международное заседание об устной и письменной коммуникации.
— Конференция о личности и творчестве Карла Чапека. — Американский симпозиум о языке 
и доисторическом периоде.

»

Organization o f scientific work : In memoriam of Slavomír Utěšený. -  In memoriam of Stefan Peciar. -  
To the 70th birthday of the late Arnošt Lamprecht. — To the 70th birthday of Professor Ján Horečky.
-  To the 80th birthday of František Kopečný. -  A  conference to the 150th anniversary of birth of Jan 
Gebauer. -  An international meeting on spoken and written communication. -  A  conference on the 
personality and work of Karel Čapek. -  An American symposium on language and prehistory.


